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Lakossági fórum a fizetett parkolásról
Városunk önkormányzata 
tavalyi áprilisi ülésén jóvá-
hagyta a 3/2016. számú álta-
lánosan kötelező érvényű 
rendeletet, amely lefektet-
te, hogy 2016. június 1-től 
Somorja központjában a 
kijelölt helyeken fizetőssé 
válik a parkolás. A közgyű-
lésen néhányan megjelen-
tek városunk lakosaiból is, 
akik annak ellenére, hogy 
észrevételeiket már a ren-
delet véleményezése során 
írásban elküldték (ahogy az 
elhangzott, a törvény által 
meghatározott időpont-
ban huszonkilenc észrevé-
tel érkezett a városházára, 
amelyből tizenöt érintette a 
parkolást, közülük nyolcat 
bele is foglaltak a rendelet-
be), de ők szóban is véle-
ményt akartak nyilvánítani. 
Ezt akkor meg is tették. A 
jelen levő lakosok és a képvi-
selők között érdemleges esz-
mecsere alakult ki. A felszó-
lalók közt voltak néhányan, 
akik ellenezték a fizetett par-
kolás bevezetését vagy a ren-
deletbe foglaltak ellen emel-
tek kifogásokat, de voltak, 
akik arra való tekintettel, 
hogy a városközpont parko-
lóhelyei állandóan telítettek, 
egyetértettek a fizetett par-
kolás bevezetésével. 
Városunk lakosainak egy 
csoportja kezdettől fogva 
ellenzi a fizetős parkolást. 
Megszüntetése érdekében 
aláírásgyűjtésbe is kezdtek, 
nevükben Jozef Šípoš 2016. 
augusztus 17-i keltezéssel 
nyílt levéllel fordult váro-
sunk polgármesteréhez, 
Bárdos Gáborhoz. E levél 
elején hiányolja, hogy a ren-
delet nyilvánosságra hoza-
talát nem előzte meg nyil-

vános vita. A levél szerzője 
a továbbiakban pontokba 
foglalta észrevételeit. Ezek 
közül néhány: csökkent a 
parkolóhelyek száma, hát-
rányos helyzetbe kerültek a 
szolgálati gépkocsik tulajdo-
nosai – ha rezidensek is, a 
fizetett zónákban levő üzle-
tek elveszítették vevőiket, a 
So morjára érkező, családtag-
jaikat gyakran látogatóknak 
is fizetni kell a parkolásért, 
a szombati parkolás telje-
sen logikátlan, és hátrányos 
helyzetbe hozza a városköz-
pontban működő vállalkozó-
kat, a friss piaci termékeket, 
a pék-  és húsárut a kevésbé 
egészséges üzletlánci termé-
kek váltották fel, városunk-
ban drágábbá vált az élet. A 
levélben továbbá az is olvas-
ható, hogy Somorjának nem 
volt és nem lesz szüksége 
fizetett parkolásra. 
Jozef Šípoš nyilvános fórum 
összehívására is felszólította 
a polgármestert és a városi 
hivatalt, mely igényének 
hangot adott az önkormány-
zat tavaly októberi és decem-
beri ülésén is. A polgármes-

ter már az októberi ülésen 
(Šípoš úr nejének felvetésé-
re válaszolva) jelezte, hogy 
a fórumra 2017 elején sor 
kerül. Ezt megerősítette a 
decemberi ülésen is, amikor 
már ismert volt a lakossági 
fórum időpontja: 2017. janu-
ár 17. 
A városi művelődési köz-
pont nagytermében tartott 
lakossági fórum bevezető-
jében a polgármester ismé-
telten elmondta: a fizetett 
parkolás bevezetése nem új 
keletű, a város már 2007–
2008-ban foglalkozott a kér-
déssel. A fő cél az volt, hogy 
a szűkebb városközpontban 
a jelenlegi európai trenddel 
összhangban növekedjen a 
gépkocsik rotációja az egyes 
parkolóhelyeken, azaz több 
gépkocsi számára váljon 
lehetővé a parkolás, legyen 
biztonságosabb a közleke-
dés (a gyalogos is), keve-
sebb gépkocsi járjon be a 
városközpontba, ily módon 
is csökkentve a levegő szeny-
nyezettségét, és nem utol-
sósorban az életminőséget 
– jegyezte meg a polgármes-

ter, majd bemutatta az eset-
leges kérdésekre válaszoló-
kat: Tóth László közlekedési 
főelőadót, Keresztes Róbert 
önkormányzati képviselőt, a 
közlekedési, közbiztonsági 
és tűzvédelmi szakbizottság 
elnökét, Szabados Imrét, a 
városi rendőrség parancs-
nokát és Nagy Józsefet, a 
fizetett parkolás felügyeleté-
vel megbízott Area Somorja 
Kft. városi vállalat ügyveze-
tő igazgatóját. Ezt követő-
en átadta a szót a nyílt levél 
szerzőjének, Jozef Šípošnak. 
A lakossági fórum összehívá-
sának kezdeményezője meg-
köszönte a városvezetésnek 
a fórum létrejöttét, és kife-
jezte reményét, hogy sikerül 
közös megoldást találniuk 
a problémákra. Szavait szá-
mos vélemény követte. Volt, 
aki dicsérte a parkolási rend-
szert, mert bevezetése óta 
le tud parkolni a városköz-
pontban, s mindezt állandó 
lakosként évi 40 euróért. 
Nagyobb a rend a városban, 
s új parkolóhelyek is létesül-
tek. A jelenlevők közül töb-
ben is azon véleményüknek 
adtak hangot, hogy a parko-
lási rendszert ki kellene ter-
jeszteni a város egész terüle-
tére. 
Néhány a további hozzászó-
lásokból: 
– Szolgálati kocsim van, 
amelyet különféle okokból 
hetente cserélhetek is, ezért 
számomra nem felel meg, 
hogy rendszámtáblára, nem 
pedig névre állítják ki a 
parkolókártyát. Továbbra is 
kíváncsi vagyok, hogy mire 
fordították a parkolásból 
származó bevételt, mert az 
ígéret szerint utak javítására 

(Folytatás a 3. oldalon)
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Somorja Város Önkormányzata a 2015. december 
15-én jóváhagyott Somorja Városának Statútuma 

értelmében felhívja a város lakosait, civil szervezeteit 
és a város területén működő intézményeket, hogy

2017. március 10-ig
küldjék el jelöléseiket a Somorja Város által 

alapított alábbi díjakra:

Pro Urbe díj – amely jelentős alkotói és kimagasló tudo-
mányos, műszaki, művészeti, publicisztikai és közhasz-
nú tevékenységért adományozható, valamint olyan sze-
mélyeknek adható, akik jelentősen hozzájárultak a város 
gazdasági, kulturális fejlődéséhez, kimagasló sportered-
ményeket értek el, valamint azon személyeknek, akik éle-
tet mentettek vagy megóvták a város vagyonát és polgá-
rait;

Pro Cultura díj – azon személyeknek adományozható, 
akik sokéves, különösen jelentős munkát fejtettek ki, ill. 
kiemelkedő teljesítményt mutattak fel a kultúra terüle-
tén;

Pro Humana díj – szociális és egészségügyi téren végzett 
sokéves, különösen jelentős tevékenyégért, ill. különle-
ges teljesítményért adományozható; 

Pro Civis díj – a város fejlesztése terén kifejtett sokéves 
kiemelkedő tevékenységért, ill. kimagasló eredményért 
adományozható; 

Pro Honoris díj – a város kiváló képviseletéért és propa-
gálásáért, nemzetközi kapcsolatainak fejlesztéséért ado-
mányozható;

Pro Futura díj – az ifjú nemzedék nevelésében végzett 
sokéves tevékenységért, ill. kimagasló teljesítményért 
adományozható.

A jelölésnek tartalmaznia kell a javaslattevő és a javasolt 
személy nevét és címét, valamint a kimerítő indoklást. 
Posztumusz díj esetében annak a személynek a nevét 
és címét kérjük feltüntetni, aki a díjat átveszi. A képvi-
selő-testület a névtelen javaslatokat nem veszi figyelem-
be. A javaslatokat írásban vagy elektronikus formában 
kérjük eljuttatni a Somorjai Városi Hivatal címére: 931 
01 Somorja, Fő utca 37.  A borítékon kérjük feltüntetni: 
„Javaslat a város díjára”.
Elektronikus formában a javaslatokat a következő címre 
kérjük elküldeni: prednosta@samorin.sk

A díjak a Város Napján, a városi képviselő-testület ünnepi 
ülésén kerülnek átadásra. 

Somorja Város felhívása
a „Kulturális szervezetek, egyesületek és az egyház 

támogatása a 2017-es évben”
című programmal kapcsolatos kérvények benyújtására

Somorja Város a város költségvetéséből nyújtható támo-
gatásokat szabályozó 2/2013. számú általánosan kötelező 

érvényű rendelet 2. és 5. cikkelye értelmében 
felhívja az érdekeltek figyelmét a támogatást igénylő kér-

vények benyújtására.

A kérvényeket 2017. március 13-ig kell eljuttatni a 
Somorjai Városi Hivatalba. A kérvény online formanyom-

tatványa megtalálható a város weboldalán: 
www.samorin.sk.

Somorja Város felhívása
a „Sport- és ifjúsági  tevékenységek  támogatása a 

2017-es évben”
című programmal kapcsolatos kérvények benyújtására

Somorja Város a város költségvetéséből nyújtható támo-
gatásokat szabályozó 2/2013. számú általánosan kötelező 

érvényű rendelet 2. és 5. cikkelye értelmében 
felhívja

az érdekeltek figyelmét a támogatást igénylő kérvények 
benyújtására.

A kérvényeket 2017. március 13-ig kell eljuttatni a 
Somorjai Városi Hivatalba.

2016 elején lépett hatályba az új oktatási törvény, melynek 
értelmében módosult az alapiskolákba, s ezzel együtt az 
óvodákba történő beíratás időpontja (februárról áprilisra, 
illetve márciusról májusra került át).  
Somorja Városa, az oktatási intézmények fenntartója értesíti 
a tisztelt szülőket,  hogy az óvodai beíratásra a 2017/2018-
as tanévben 2017. május 9-től május 19-ig kerül sor a gyer-
mek törvényes képviselőjének írásos kérvénye alapján. 
Az iskolaköteles gyerekek beíratása 2017. április hónapjának 
második hetében lesz az alapiskolákban. 
Részleteket a következő számunkban közlünk.

Városunkban 2017. február 1-től újra működik az éjsza-
kai orvosi ügyelet: munkanapokon 19.00-tól 6.00 óráig, a 
hétvégeken pedig nonstop vehető igénybe a szolgáltatás. 
Az orvosi ügyeleti rendelő most a régi kórház épületében 
kapott helyet, de bejárata nem a Fő utcáról nyílik, hanem 
a Kolostor utca felől közelíthető meg. 
Az orvosi ügyelet telefonszáma: 031/569 40 33 
(vezetékes) vagy 0911 886 385 (mobilszám).     
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fogják fordítani. Erről egyál-
talán nem vagyok meggyő-
ződve, mivel a parkolókat 
a hideg beállta óta jégréteg 
borítja. Hol itt a biztonság? 
– Ki fizeti meg a városi tel-
ken, fizetett helyen parkoló 
autón keletkezett kárt? 
– Hét éve vagyok állandó 
lakhelyű somorjai lakos. A 
Dunaszerdahelyi járáson 
kívül lakó bátyám nevén 
levő, tehát nem DS jelzésű 
autóval járok. Mi a teendőm, 

mert szerintem diszkrimina-
tív elbírálásban van részem. 
Volt olyan hozzászóló is, aki 
a rövid idejű ingyenes, illet-
ve ideiglenes parkolás beve-
zetését, a parkolóautomaták 
számának növelését szorgal-
mazta, egy további hozzá-
szóló pedig megjegyezte: 
– Éjjel fél kettőkor jövök 
meg a munkából, a saját 
zónámban nem tudok lepar-
kolni, mert minden hely fog-
lalt. Reggel nyolckor át kell 
állnom a saját zónámba, ha 

nem akarom, hogy megbün-
tessenek, pedig még ki sem 
pihentem magam... 
A lakossági fórumon még 
számos egyéb hozzászólás 
hangzott el. Szó volt a terve-
zett parkolóházról is. A terv 
előkészítése folyamatban 
van, de be kell látni, hogy a 
kivitelezés lehetetlen egyik 
napról a másikra. A polgár-
mester megjegyezte: a lakos-
sági fórumon elhangzott 
véleményekkel az önkor-
mányzat és annak szakbi-
zottságai, valamint a felkért 

szakemberek foglalkozni 
fognak, hiszen a közös érdek 
az, hogy a parkolási rendszer 
mindenki megelégedésére 
működjön, javuljon a közle-
kedés biztonsága, bővüljön 
a leállóhelyek száma. Zárszó-
ként tudatta a jelenlevőkkel, 
hogy megkezdődött a mun-
ka a város közlekedésfejlesz-
tési tervdokumentációjának 
kidolgozásán, aminek kere-
tében foglalkozni lehet a 
lakossági fórumon felmerült 
jó néhány kérdéskörrel is.       

Tóth Ilona       

Lakossági fórum a fizetett parkolásról

(Befejezés az 1. oldalról)

Szavazzunk • Szavazzunk • Szavazzunk
NyerjüNk 
játszóteret!

A Lidl üzletlánc idén is meghirdette azt a projektet, 
melynek keretében játszóteret lehet nyerni. 

A „Žihadielko” projektbe városunk már tavaly 
is bekapcsolódott, de lakosaink nem szenteltek 

megfelelő figyelmet a szavazásnak. A meghirdetett 
öt kategóriában ugyanis az a 2-2 település nyeri 

el a játszótér kiépítésének jogát, amely a legtöbb 
szavazatot kapja. Szavazni elektronikus úton a 
www.zihadielko.sk oldalon lehet február 28-ig  
(egy e-mail-címről 24 óránként, tehát naponta).  

Kérjük a város lakosságát, kapcsolódjon be a 
szavazásba, hogy Somorja is nyerjen egy korszerű, 

minden igényt kielégítő játszóteret! A 2 és 12 
év közötti gyermekeket szolgáló, 16 x 20 méter 

alapterületű játszóteret a kivitelező játszóváron, 
homokozón, hintákon és egyéb játékos elemeken kívül 

padokkal és kerékpárállvánnyal is ellátja.   
Fogjunk hát össze, 

és lehetőségeink szerint szavazzunk 
minden nap! 

Újabb harminc kisbabát köszöntött január 25-én Orosz Csa-
ba alpolgármester városunk polgárai között. A város önkor-
mányzata által jóváhagyott babaprogram keretében meg-
tartott köszöntésre immár negyedik alkalommal került sor 
a Németh-Šamorínsky István Művészeti Alapiskola koncert-
termében. A rendezvényre a szervezők az állandó somorjai 
lakhellyel rendelkező kisbabákat és szüleiket hívják meg. 
Ez alkalomból a családok 30 euró értékű vásárlási utalványt 
kapnak ajándékba.                (–)

Orosz Csaba alpolgármester a hónap utolsó napján fejezte 
ki jókívánságait mindazoknak, akik idén januárban töltötték 
be 70., 75., 80., 85. és ennél többedik életévüket. 
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A Csallóköz kultúrájáért Országos győzelem a 
Madách Imre Gimnáziumban  

Padányban tartotta ülését 
január 14-én a Csemadok 
dunaszerdahelyi terüle-
ti választmánya. Az ülésen 
került sor A Csallóköz Kultú-
rájáért díj átadására is. A díjat 
a nagyszarvai Csepi Zsuzsa, a 
dunaszerdahelyi Csóka Klára, 
a nagymagyari Varga László, 
valamint a somorjai alap-
szervezet és a somorjai Csali 
Gyermek-Néptáncegyüttes 
kapta.
A Csemadok somorjai alap-
szervezetét 2016-ban végzett 
munkájáért a járás legjobb 
szervezetének nyilvánították. 
A cím elérését elsősorban a 
hűségkártya bevezetésével 
vívta ki, melynek lényege, 
hogy a Csemadok-tag a kár-
tya megvásárlásával öt évre 
szólóan rendezi a tagsági 
díjat, s mellette kedvezményt 
kap a Csemadok-hűségkártya 
felirattal ellátott helyeken. 
A Csali Gyermek-Néptánc-
együttes két csoportja, a 

Nagy Csali és az ifjúsági cso-
port 2016-ban az Eszterlánc 
országos néptáncfesztiválon 
aranysávos lett, s ugyancsak 
aranysávos minősítést kapott 
szólótáncosa, Rajcsányi 
Ádám. A négy csoportban 
közel 160 taggal működő 
együttes számára a habot a 
tortán a Fölszállott a páva 
tehetségkutató verseny győ-
zelme jelentette.
A díjat Nagy Péter, illetve 
Valacsay Franciska és Mado-
csai Imre vette át Sátor Zol-
tántól, a területi választmány 
elnökétől és Földvári Teréziá-
tól. 

* * *
A Csemadok január 22-én 
Galántán tartotta a magyar 
kultúra napja tiszteletére szer-
vezett országos emlékünnep-
séget, amelyen az életműdíjak 
és a közművelődési díjak mel-
lett átadták a Gyurcsó István-
díjat is – ezt idén a somorjai 
Végh László nyerte el.    (ti)

A januári zord időjárás próbára tette az embereket, különösen 
azokat, akiknek nincs fedél a fejük fölött. Budapesti és pozso-
nyi mintára városunk egyes részein is fogasra akasztott kabátok 
jelentek meg az alábbi felirattal: „Ha fázol, vigyél, ha segíteni 
akarsz, tegyél ide egyet”! A somorjai Hotelakadémia végzős 
diákjainak kezdeményezésére, Myjavec Pál katolikus plébános 
beleegyezésével a templom Kolostor utca felőli kerítésére is 
került a meleg ruházatból, melyet a zimankós idő elmúltával az 
Ain Karim polgári társulás használ fel karitatív célokra.            (–)

2016 őszén immár hatodik 
alkalommal került megren-
dezésre a Legere irodalmi 
verseny. A téma minden 
évben más és más volt. Az 
idei tanévben Mikszáth Kál-
mán és a kortárs magyar 
irodalom kapta a központi 
szerepet.  
A verseny három forduló-
ból állt, így októberben, 
novemberben és december-
ben is a nyitrai Konstantin 
Filozófus Egyetem vendégei 
lehettünk. Szorgosan gyűj-

tögettük a pontokat, mert a 
verseny végeredménye csak 
a harmadik forduló után 
vált nyilvánvalóvá. A verseny 
kreatív feladatokból állt. A 
szövegértési feladatok mel-
lett voltak keresztrejtvények, 
táblázatok, de a mi kedven-
cünk a legutolsó feladat 
volt. Ez igényelte a legtöbb 
kreativitást. Rövid fogalma-
zásokat kellett írni aktuális 
témákról, ezekbe szerettünk 
belevinni egy kis humort is. 
A harmadik forduló végén 
minden csapatnak egy 
ötperces előadást kellett tar-
tania, amely az adott témá-
hoz kapcsolódott.
Már harmadik éve vettünk 
részt ezen a versenyen, ez is 
mutatja, mennyire megsze-
rettük. Mindegyik forduló 
előtt alaposan felkészültünk 
a témákból, ehhez isko-
lánktól minden támogatást 
megkaptunk. Külön is sze-

retnénk köszönetet monda-
ni tanárnőnknek, Fröhlich 
Ágotának.
Az első és második forduló-
ban sikerült jó eredményt 
elérnünk, az élvonalban 
voltunk (a legmagasabb 
pontszámmal). A végső 
eredményhirdetést izga-
tottan vártuk, bár tudtuk, 
hogy a harmadik forduló 
kérdéseire is a legjobban 
válaszoltunk. Éppen ezért 
az eredményhirdetés sok-
kolt bennünket, mert más 

csoportot hirdettek ki győz-
tesnek. Véletlenül – tudtuk 
meg utólag, mert a szer-
vezők elszámolták a pont-
számokat, nem is kevéssel. 
Nagyon nehezen viseltük, 
hogy az ünneplés nem min-
ket illetett. A szervezők utó-
lag elnézést kértek tőlünk, 
és igazából mi lettünk a 
győztesek. Az első helyet 
sajnálatos módon már nem 
tudták visszavenni az adott 
csoporttól, viszont szuper 
elsőként jegyeztek be ben-
nünket. Ez a tudat, hogy 
megkaptuk a szuper első 
helyet, némileg kárpótolt.  
Ez a győzelem azért is nagy 
dicsőség számunkra, mivel 
iskolánkban, a somorjai 
Madách Imre Gimnázium-
ban a mi csapatunknak 
sikerült először megnyernie 
ezt az országos versenyt.                           

Hölgye Dominika, 
Szabó Noémi, Janikovics Alexandra
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Tüzet oltanak, hagyományt ápolnak
A Somorjai Önkéntes Tűzoltó 
Testület január 21-én tartotta 
tisztújító közgyűlését, értékel-
te a tavalyi év, azaz működése 
143. évének tevékenységét. 
Már szinte hagyomány, hogy a 
megjelenteket a testület fúvós-
zenekara köszönti ismert csár-
dásokkal, indulókkal és filmze-
nével.
A Takács Sándor által előter-
jesztett beszámolóból meg-
tudtuk, hogy a testület tagjai 
a Járási Tűzoltó- és Mentőszol-
gálat somorjai állomásának 
tagjaival közösen, de önállóan 
is részt vesznek a bevetése-
ken. Tűzoltóinkat 2016-ban 
97 esetben riasztották, ebből 
46 esetben Somorja katasz-
terében, 51 esetben pedig 
Somorján kívül történt eset-
hez. A tűzesetek száma 46, 
a közúti baleseteké 21 volt, 
természeti katasztrófa által 
okozott károknál 14 esetben, 
míg vízen 4 alkalommal tör-
tént műszaki beavatkozás, 12 
esetben pedig egyéb műszaki 
beavatkozást végeztek a tűz-
oltók. Önkéntes tűzoltóink 
ellenőrizték a városi tűzvédel-
mi kutakat, és megállapítot-
ták, hogy  2017-ben alaposabb 
karbantartást kell végezniük. 
A testület jelentős súlyt helyez 
tagjainak szakmai felkészíté-
sére. Ennek érdekében rend-
szeresen szervez elméleti 

és gyakorlati oktatásokat, 
kiképzéseket, melyeknek 
részét alkotják a taktikai és 
rádiógyakorlatok is. Tavaly 
sem maradt el az árvízvé-
delmi gyakorlat, melyet 
az immáron közel öt éve 
együttműködő partnerük-
kel, az Uherský Brod-i tűzol-
tókkal közösen tartanak, de 
említést érdemel a számos 
szárazföldi gyakorlat, vala-
mint a felkészültségi felmérő  
(riadó-) gyakorlat is, ame-
lyet a Szlovák Köztársaság 
Tűzoltó és Mentő Testületé-
nek megbízottjai Somorján 
tartottak, s amellyel az „A” 
vonulási kategóriába törté-
nő besorolásra való megfe-
lelést ellenőrizték. A helyi, 
járási, kerületi és országos 
versenyek arra szolgálnak, 
hogy tűzoltóink számot 
adjanak szakmai, elméleti 
tudásukról és fizikai ráter-
mettségükről. A megmé-
rettetéseken a testület ver-
senycsapatai, rajai rendsze-
resen részt vesznek, s nem 
is akármilyen eredménnyel, 
számos versenyről dobogós 
hellyel tértek haza. Egy öreg-
fiúkból álló raj részt vett a 
budapesti IX. Nemzetközi 
Tűzoltóversenyen és a II. 
Kárpát Haza Hagyomány-
őrző Tűzoltóversenyen is. A 
város polgármesterének ván-

dorserlegéért évente 
megrendezett ver-
senyen, mely már 
nemzetközivé nőt-
te ki magát, tavaly 
rekordszámú csapat 
vett részt (40 raj). 
Annak ellenére, 
hogy a testület az 
utóbbi tíz évben 
folyamatosan újí-
totta, bővítette gép-
parkját, egy megold-
hatatlannak látszó 
problémával került 
szembe: le kellene 
cserélnie az elmúlt 
évekbeli beveté-
seknél legtöbbször 
igénybe vett Liaz márkájú 
tartálykocsit. Három évvel 
ezelőtt a Tűzoltótestületek 
Martini Országos Konferen-
ciáján a belügyminiszter ígé-
retet tett arra, hogy az „A” 
kategóriába sorolt testületek 
részére új tartálykocsikat 
vásárol, ami azóta feltehető-
leg feledésbe merült. „Pályá-
zati lehetőséget kell keres-
nünk, hogy ezt a problémát 
a közeljövőben meg tudjuk 
oldani”  – olvasható a beszá-
molóban.
Tűzoltóink hagyományt 
őriznek és ápolnak, nem 
hagyják elkallódni városunk 
történelmi tűzoltótechniká-
ját. A meglévőket folyama-
tosan felújítják, karbantart-
ják, az egykoron Somorján 
használt hiányzó típusokat 
a lehetőségek szerint pótol-
ják. Gyűjteményük 2016-ban 
két értékes darabbal, egy 
Berettyóújfalun vásárolt, 
Köhler István által gyártott 
lóvontatású vízhordó-öntö-
ző lajtkocsival és egy ugyan-
ilyen típusú szegecselt víz-

hordó lajtkocsival bővült. 
Ezeket elődeink a 19. szá-
zadban és a 20. század első 
felében használták. 
Tűzoltóinknál utánpótlásból 
nincs hiány, hiszen a már kül-
földön is népszerű Profi Team 
csapat ifj. Ürge Károlynak 
köszönhetően három kor-
csoportban tevékenykedik. A 
nagycsoport 27 alkalommal 
tartott nagy sikerű bemutatót 
különböző helyszíneken Szlo-
vákiában, Csehországban és 
Magyarországon. A középső 
csoport 31 alkalommal talál-
kozott, s négy esetben tartott 
bemutatót, míg a kiscsoport 
31 alkalommal vett részt gya-
korlatokon és elméleti oktatá-
son, s tudását a szeptemberi 
kupaversenyen mutatta be. 
A rangemeléseket és a 2016-
ban kerek születésnapjukat 
ünneplők köszöntését köve-
tően a taggyűlés Ürge Lajos, 
Kocsis Sándor, Takács Sándor, 
Laczo István és Jávorka Enikő 
személyében megválasztotta a 
járási konferencia küldötteit. 

Tóth Ilona

A Somorjai Önkéntes Tűzoltó Testület
szeretettel meghív minden érdeklődőt 

a 

FArSAngi TűzolTóbálrA,

amelyet 2017. február 17-én 19.00 órai kezdettel tart 
a gimnázium aulájában.

belépti díj: 20 €
Program:

19.00 – a SÖTT fúvószenekarának fellépése
20.00 – a bál megnyitója

20.30 – vacsora
1.00 – éjféli vacsora

Élőzene: rondó együttes
Jegyek elővételben a tűzoltószertárban kaphatók 

(Tűzoltó utca 2.)
bővebb tájékoztatás:

Tel.: 0902 541 445
info@dhzsamorin.sk

 Adományozza adója 2 százalékát 
a Somorjai Önkéntes Tűzoltó Testületnek! 

Szükséges adatok: 
obchodné meno prijímateľa: 

Dobrovoľný hasičský zbor Šamorín 
Sídlo: Požiarnická 2, 931 01 Šamorín 

IČO: 36087190 
Právna forma: Občianske združenie 

Číslo úctu: 0021878197/0900 
Bővebb információ: www.dhzsamorin.sk 
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Fejezetek Mátyás király életébol – 8. rész˝
A reneSzánSz Király

Hunyadi Mátyás uralkodói eré-
nyei közt – politikai és hadásza-
ti kvalitásain túl – mindenképp 
kiemelendő művészetpártoló 
tevékenysége. A humanista 
szellemben nevelkedő uralko-
dó rajongott a reneszánszért. 
Leginkább az ő érdeme, hogy 
a korstílus erős gyökeret eresz-
tett Magyarországon, még-
pedig igen hamar: Itália után 
másodikként. Mátyás önma-
ga is a reneszánsz ember és 
uralkodói ideál megtestesítője 
volt, mind műveltsége, szép-
érzéke, öntudatos egyénisége, 
tudomány- és művészetpártoló 
ténykedése, mind a diplomáci-
ában és a hadtudományokban 
való jártassága révén. Vélemé-
nye szerint „a tudatlan király 
olyan, mint a koronás szamár”. 
A reneszánsz honi elterjedé-
sét nagyban megalapozták az 
ország Itáliával ápolt korábbi, 
bő egy évszázadra visszanyúló 
szoros kereskedelmi, szelle-
mi és dinasztikus kapcsolatai. 
Károly Róbert és Nagy Lajos 
király az Anjou-ház nápolyi 
ágából származott, Luxembur-
gi Zsigmond hatalma pedig 
német-római császárként az 
Appennini-félsziget északi 
részére is kiterjedt. Budán csak-
hamar olasz kereskedők népes 
csoportja telepedett le, továbbá 
számos itáliai és dalmát építő-
mester, kézműves és tudós for-
dult meg hazánkban, a magyar 
diákok pedig szívesen mentek 
olaszföldi egyetemekre tanul-
ni. Míg a híres költő, Janus 
Pannonius (későbbi pécsi püs-
pök) Ferrarában szívta magá-
ba az új kor szellemét, addig 
nagybátyja, Vitéz János ideha-
za lett humanistává, és vált az 
eszmei áramlat első és egyben 
legjelesebb hazai képviselőjévé. 
Szenvedélyes könyvgyűjtőként 
egyenesen Firenzéből rendelt 
reneszánsz miniatúrákkal éke-
sített kódexeket. Mátyás sokat 
tartózkodott nevelője váradi 
könyvtárában, mígnem maga 
is a könyvek rajongójává vált. 
Vitéz királyellenes lázadása, 
majd halála után gyűjteménye 
a Mátyás által alapított, mint-

egy 2500 kötetet számláló kirá-
lyi könyvtárba, a Bibliotheca 
Corvinianába került. A cor-
vináknak nevezett páratlan 
szépségű (latin, görög, arab 
és héber nyelvű) kódexek 
zöme valódi különlegesség-
nek számított. Ám a király 
nemcsak gyűjtötte, hanem 
előszeretettel olvasgatta is a 
Bibliotheca könyveit, melyek 
közt megtalálhatók voltak Pla-
tón és Arisztotelész, és más 
klasszikus szerzők, valamint 
a legnevesebb egyházatyák 
művei. Külföldi uralkodók és 
diplomaták is gyakran egy-egy 
kézzel írott vagy nyomtatott 
ritkasággal ajándékozták meg. 
A magyar királyi könyvtár –  
kötetei számát és különleges-
ségeit tekintve – megelőzte a 
firenzei Lorenzo Medici („il 

Magnifico”) gyűjteményét is, s 
kizárólag a római pápai könyv-
tár múlta felül. A festmények-
kel és színes üvegablakokkal, 
valamint itáliai mesterek által 
faragott polc- és szekrényso-
rokkal ékesített könyvtárat a 
hazai és a külhoni tudósok is a 
„múzsák szentélyeként” emle-
gették. Felettébb sajnálatos, 
hogy a törökdúlás a corvinákat 
sem kímélte. Buda elfoglalása 
után a könyvek nagy része Isz-
tambulba, a szultán birtokába 
került. Mára a gyűjteménynek 
mindössze 150 kötete őrződött 
meg, közülük a legtöbb külföl-
dön (Európában és a tengeren-
túlon), míg Magyarországon 
alig negyven darab található. 
Mátyás Budán könyvkötő-, 
másoló- és illusztrálóműhelyt 
létesített, valamint uralkodása 
idején jött létre az első magyar 
nyomda is. Alapítója Hess 
András német nyomdász volt, 

aki 1471-ben a budai prépost 
meghívására érkezett Rómá-
ból Magyarországra. 1473-ban 
az ő műhelyében született 
meg az első hazai nyomtatott 
könyv, a Chronica Hungaro-
rum (Magyarország krónikája, 
ismertebb nevén a Budai kró-
nika). A király szívén viselte a 
honi művelődés ügyét, s azt a 
legmagasabb szintre emelve 
egy rangos egyetem létrehozá-
sán fáradozott. Miután II. Pál 
pápai bullájában engedélyez-
te, 1467-ben bolognai mintára 
megalakulhatott a négy karral 
működő pozsonyi Academia 
Istropolitana (Universitas 
Posoniensis). Megszervezé-
sével Vitéz Jánost bízta meg, 
aki esztergomi prímásként 
inkább az érseki székhelyen 
kívánta felállítani az egyete-

met. Mátyás azonban ragasz-
kodott Pozsonyhoz, részben 
Bécshez való közelsége miatt, 
mivel a hazai intézmény az 
ottani egyetemmel kívánt kon-
kurálni, másrészt mert az itt 
létesítendő teológiai kar ellen-
súlyozhatta volna a csehor-
szági huszitizmus hatását. A 
legmagasabb színvonal elérése 
érdekében kiváló oktatókat 
szólított meg. Egyikük, a hírne-
ves matemtikus és csillagász, 
Johannes Regiomontanus 
a lengyel Kopernikuszt fél 
évszázaddal megelőzve érvelt 
az Academián a napközpontú 
világkép mellett. Jogot okta-
tott az olasz Galeotto Marzio, 
aki emellett a Bibliotheca 
Corviniana könyvtárosaként 
is tevékenykedett, s egyebek 
mellett anekdotagyűjteményt 
írt Mátyás király kiváló, bölcs, 
tréfás mondásairól címmel. 
Az egyetem kancellárja (rekto-

ra) maga Vitéz, alkancellárja 
pedig Pannonius volt. Pártüté-
sük után a pozsonyi Academia 
hanyatlásnak indult, Mátyás 
uralkodását követően pedig 
végleg megszűnt. 
A magyar uralkodó hatalmát és 
jó ízlését kétségtelenül Euró-
pa-hírű fényes udvartartása 
reprezentálta leginkább, ahol 
a művészeken kívül helyet kap-
tak a kor neves olasz huma-
nistái. Közülük – Marzio mel-
lett – Antonio Bonfinit kell 
kiemelni, aki a Mátyás koráig 
terjedő történelmi munká-
ján (Rerum Hungaricarum 
decades – A magyarok történe-
tének tizedei) kívül megírta az 
uralkodói dinasztia genealógi-
áját is (De Corvinianae domus 
origine libellus). A magyar 
király palotáját díszítették Ver-
rocchio Héraklész tizenkét 
munkáját ábrázoló, bronzból 
készült domborművei, ame-
lyeket Lorenzo de’ Medici 
küldött ajándékba. Mátyás 
továbbá egy márványkutat is 
rendelt Verrocchiótól, majd 
képeket Filippo Lippitől, Leo-
nardótól, Mantegnától pedig 
önarcképet. A király azonban 
nemcsak a külföldi tudóso-
kat és művészeket támogatta, 
hanem gondja volt a magyar 
szóra és kultúrára is. Galeotto 
Marzio erről a következőket 
írja: „Mátyás király asztalánál 
mindig vitatkozás folyt komoly 
vagy kellemes tárgyról, vagy 
pedig költeményeket dalolnak. 
Zenészek és hárfások vannak 
ott, kik a hősök tetteit honi 
nyelven (értsd: magyarul) lant 
kíséretében éneklik.” Tudvale-
vő, hogy első feleségét, Podjeb-
rád Katalint még a Mátyással 
való házasság előtt Magyaror-
szágra hozták, hogy felkészít-
sék a királynéi szerepkörre. 
Ennek részét képezte a latin 
mellett a magyar nyelv elsajátí-
tása is. Tanítója Janus Panno-
nius volt, aki költeményeiben 
méltatta a rövid életű királynét. 
A mintegy negyven hazai mes-
tert foglalkoztató budai szob-
rász- és kőfaragóműhely Itáliát 
leszámítva a legnagyobbnak 
számított Európában. Mátyás 
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legjelentősebb építkezései a 
budai és a visegrádi várban 
zajlottak. Budán, amelyet „a 
királyi méltóság székének és 
trónusának” nevezett, az olasz 
fejedelmekéhez mérhető rene-
szánsz palotát kívánt építeni. A 
komplexumban egyebek közt 
egy függőkert, Pallasz Athéné 
alakjával ékesített szökőkút 
s a Bibliotheca Corviniana is 
helyet kapott, s itt helyezték el 
Verrocchio reliefjeit is. A viseg-
rádi várpalotát jobbára nyári 
rezidenciának használta. Bár 
itt is nagyszabású reneszánsz 
építkezések zajlottak, a felleg-
vár megőrizte döntően gótikus 
jellegét. Az épületeken kívül 
számos szobrot és szökőkutat 
emeltetett. Közülük legismer-

tebb az 1000 forintos hátlap-
ján is megörökített Herkules-
kút, illetve a Múzsák kútja, 
amelyből – Oláh Miklós leírá-
sa szerint – ünnepnapokon a 
forrásvíz helyett fehér-, illetve 
vörösbor csörgedezett. Mátyás 
mindenekelőtt a reneszánszt 
karolta fel, ám számos esetben 
építtetett a korábbi gótika jegyé-
ben. A Felvidéken pl. a király 
támogatásával épült a kassai 
dóm (máig befejezetlen) déli, 
ún. Mátyás-tornya. Pozsonyban 
– hol városi palotája is volt – az 
Academia Istropolitana létreho-
zásán kívül az uralkodása idején 
bővítették a pozsonyi várat és 
fejezték be a Szent Márton-dóm 
hajóit. A székesegyház meny-
nyezetének bordázatán megta-

lálható Mátyás és Beatrix címe-
re, illetve az 1476-os évszám. 
Ellenfele, III. Frigyes mellett 
részben az ő nevéhez köthető 
a bécsi Szent István-katedrális 
oldalhajóinak és tetőzetének 
építtetése. A dóm tetőborítása a 
régi magyar királyi címer színeit 
(piros-fehér-zöld) idézi, s erede-
tileg ugyanazzal a vegyesmázas 
technikával készült, mint a 
budai és a visegrádi várból elő-
került cserépleletek (az eredeti 
tetőfedés megsemmisült, leg-
utóbb a második világháború 
után rekonstruálták).
Bonfini megemlíti, hogy a kor-
társak közül sokan úgy vélték, 
hogy az uralkodó művészetpár-
tolása eltúlzott, s hogy haszon-
talan dolgokra szórja a pénzt. A 

krónikás szerint a király a bőke-
zű mecenatúrával épp hogy 
a haza javát szolgálja. Mátyás 
udvartartása bármely európai 
királyi udvarral felvette a ver-
senyt, s ez az uralkodó politikai 
ambícióin túl Magyarország 
hírnevét öregbítette, dicsőségét 
gyarapította. Sajnos, a törté-
nelem viharai s főként a török 
pusztítás következtében ahogy 
a király holtteste, úgy e páratlan 
kincs nagy része is odaveszett. 
Óriási veszteség ez, hiszen 
Magyarországot a reneszánsz 
nagy hírű európai központjai-
val – Itáliával, Németországgal 
és a Németalfölddel – emleget-
hetnék egy lapon.

(Folytatjuk)    
Horváth László

Tízen először adtak vért Van fényképe 
a régi Somorjáról?

A Szlovák Vöröskereszt 
somorjai alapszervezete 
által legutóbb szervezett vér-
adáson 59 önzetlen véradó 
jelent meg a városi művelő-
dési központban ideiglene-
sen kialakított állomáson. 
Közülük az előzetes orvosi 
vizsgálatot követően 13 sze-
mélytől nem vehettek vért. 
Tízen először vettek részt 
véradáson. A véradók név-
sora –  a teljesség igénye 
nélkül: Vodnyanszký József, 
Tóth József, Tóth Beáta, 
Bogárová Mária, Zsig-
mond Olivér, Minarechová 
Zuzana, Puss Peter, Grigar 
Roman, Nagy Bence, Múčka 
Csaba, Pinter Alexander, 
Bartal Gabriella, Kubincová 
Denisa, Sárközi Margit, 

Pék Péter, Katona Szilárd, 
Brunczlík Viktor, Fodor Éva, 
Zsigray Dávid, Hamar Márk, 
Csánó István, Meltsók 
Annamária, Álló Adrián, 
Illéš Jolán, Seregi Tamás, 
Veres Gábor, Ágh Valentin, 
Kucserák Dávid, Csáder 
Krisztián, Bittera Móni-
ka, Fiedler Renáta, Fiedler 
Dezső, Fiedler Viktória, 
Tóth László, Balog Éva, Tóth 
Martin, Havlík Peter, Lagová 
Dáša, Czucz Lucia, Vass 
Péter, Peller András, Kvassay 
Gabriella, Mocsári Artúr, 
Výbochová Monika. Érde-
kességképpen megjegyez-
zük, hogy 18-an a környező 
településekről érkeztek.
A legközelebbi véradás 
2017. május 22-én lesz.   (–)

Förgeteges sikere 
volt annak a fotó-
kiállításnak, amely 
2016 áprilisában a 
régi Somorját mutat-
ta be Szinghoffer 
Gábornak köszön-
hetően. A városi 
művelődési központ 
kiállítótermében, a 
folyosón, sőt még az 
alagsorban is a régi 
Somorját ábrázoló 
képek borították a 
falakat. A kiállítás, 
amelyen egy video-
film is látható volt – 
bizonyára sokan emlékeznek 
rá, hiszen a nagy érdeklődés-
re való tekintettel többször 
is le kellett vetíteni –, közel 
300 fotón mutatta be a régi 
Somorját, az egykori utcákat, 
házakat, amelyekre az idő-
sebb nemzedék még nagyon 
jól emlékszik. Sokan nosztal-
giáztak is felette...
Szinghoffer Gábor a közeljö-
vőben is hasonló kellemes 
perceket kíván szerezni a 
város lakosságának. Már az 
első tárlat során elhatároz-
ta, hogy a rendezvénynek 
lesz folytatása, mivel jó pár 
addig ki nem állított kép 
van birtokában. Ugyanak-
kor kéri a somorjaiak segít-

ségét is: akinek régi fényké-
pei, üdvözlőlapjai, esetleg 
filmjei vagy videofelvételei 
vannak a város régi arcula-
táról, adják kölcsön további 
feldolgozásra. Aki segíteni 
akar, az a képeket stb. lead-
hatja a városi művelődési 
központ alagsori irodájában 
Ürge Czafik Arankának vagy 
Madocsai imrének (előzetes 
időpont-egyeztetés után az 
562 22 41-es telefonszámon), 
vagy Szinghoffer gábor-
nak (az ő telefonszáma  
0902 753 024). 
A Régi idők emlékei II. című 
kiállítás 2017. április 28-tól 
május 31-ig lesz látogatha-
tó.                   (ti)
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Mit csinálnak Szlovákia legjobbjai, amikor nem sportolnak?
Szlovákia legjobb kenusa Farkas Vince, legjobb junior kajakozója 

pedig zalka Csaba lett – derült ki a Szlovákiai Kajak-kenu 
Szövetség és olimpiai bizottság által Pozsonyban tartott 

gálaesten. A két somorjai sportoló nagyon sok érdekességet 
árult el magáról olvasóinknak.

 11 évesen.  Mikor kezdtél sportolni? 9 évesen.

 KCK Somorja, Dukla Trencsén.  eddigi klubjaid? KCK Somorja.

  A 10. hely az olimpián.  legjobb eredményed? Bronzérem a junior vb-n.

  Nagymamám rántott húsa, sült kacsa.  Kedvenc ételed? Palacsinta, rántott hús. 

 Kóla.  Kedvenc italod? Kofola.

  A vadászat.  A legjobb pihenés? A nyaralás, szabad idő a barátnőmmel.

 A zöld, a fekete, a rózsaszín.  Kedvenc színed? A fekete, a fehér, a piros.

 A Fishing/hunting.  Kedvenc tv-műsorod?  A vígjátékok. 

 Az orosz, szőkésbarna hajú lányok.  Milyen lány tetszik? Az a sportoló, kedves,  
   őszinte lány, aki a tenyerén hordoz.

 Bejutni az olimpia A döntőjébe.  Pályafutásod célja? Olimpiai érmet szerezni.

 Kijutni a világbajnokságra,  Célod a 2017-es évben?  Aranyérem
 és bejutni az A döntőbe.   a junior-világbajnokságon. 

 Vajkai polgármester.  Mi szeretnél lenni a pályafutásod után? Edző. 

 Vajda Attila, Sebastian Brendel.  Példaképed? Dudás Miklós. 

Duducz Tibor

Lelkünkben a zene – idén is!
Egyedülálló kezdeményezés 
indult útjára Magyarországon 
2012-ben MISS SPINNER 
címmel, amely szerette volna 
megmutatni, hogy a kerekes 
székes hölgyek ugyanolyan 
szépek és nőiesek, mint egész-
séges társaik. A kerekes székes 
szépségkirálynő-választás igen 
hosszú utat járt be, 2014-től 
mégis már nemzetközi keretek 
között zajlik. 
Ez a rendkívül impozáns ese-
mény 2017-ben ismét meg-
rendezésre kerül. A szervezők, 
az immáron Magyar Termék 
Nagydíjjal kitüntetett Spinner 
Kerekesszék Gyártó Kft. és a 
Kerekes Székesekért Alapít-
vány, sok szeretettel várnak 
minden olyan kerekes székes 
hölgyet, aki szeretné megmu-
tatni a világnak a benne lako-
zó NŐT! A rendezvény célja, 
hogy minél több, a szomszé-
dos országokban élő kerekes 
székes hölgynek is esélyt adjon 

arra, hogy új emberekkel és 
élményekkel gazdagodhasson 
a verseny során. A 2017-es 
szépségkirálynő-választás alap-
vető mondanivalója a társadal-
mi felelősségvállaláson kívül 
az önbizalom fejlesztése és a 
pozitív életszemlélet kérdés-
köre. 
A versenyre áprilisban Buda-
pesten kerül sor. A szervezők 
várják minden kerekes székes 
hölgy jelentkezését, aki szeret-
ne egy különleges eseményso-
rozat részese lenni. A jelentke-
zés feltételei:
– betöltött 18. életév (vagy 
idén betöltött 18. életév)
– kommunikációs szintű 
magyar nyelvtudás (nem baj, 
ha akcentussal beszéli a nyel-
vet)
– kézi hajtású kerekes szék 
használata, aktív életvitel.
További részletek a 
www.spinnerszek.hu oldalon 
találhatók. 

A somorjai Pierdo Polgári 
Társulás idén ötödik alka-
lommal szervezi meg a 
lelkünkben a zene énekes 
tehetségkutató versenyt. 
rigó Sándor, a verseny 
főszervezője: 
– Február 28-ig várjuk mind-
azok jelentkezését, akik 
tehetséget éreznek maguk-
ban az énekléshez, és betöl-
tötték 14 életévüket. A válo-
gató április 2-án lesz, az elő-
döntő április 9-én, a döntőre 
pedig április 23-án kerül sor 
a városi művelődési köz-
pont nagytermében. Idén a 
korábbiaknál látványosabb 
versenyt szeretnénk rendez-
ni, ezért egy egész hátteret 
betöltő LED fal is helyet kap 
a színpadon, és sok vizuális 
hatáselem is látható lesz. 
A versenyzők felkészülését 
szakmai zsűri segíti: For-
gách Erika, Mária Bundová, 
Marta Galbáčová, Rigó 

Mónika és Peter Cmorík. 
Idén már ötödik alkalommal 
szervezzük meg a Lelkünk-
ben a zene tehetségkutató 
versenyt. Nemcsak a kör-
nyékről, hanem az ország 
határain túlról is jelentkez-
nek énekesek, ami azt jelen-
ti, hogy egyre nívósabb a 
verseny. A szervezés renge-
teg kiadással jár, s hogy tar-
tani és emelni tudjuk a szín-
vonalat, szeretném felkérni 
a tehetősebb vállalkozókat 
és polgárokat, hogy támo-
gassák ezt a tehetségkutatót. 
Szívesen veszünk minden 
anyagi segítséget.             (kk)

MISS SPINNer 2017
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A ZAlAbAi Zsigmond Városi KönyVtár AjánljA új KönyVeiből  

leilA MeACHAM: rózSáK
A Tövismadarak és Az elfújta a szél klasszikus hagyományait 
követő családregény álmokról, kötelességtudatról és hatalmi 
harcokról, az ősök tiszteletéről és a tiltott szenvedélyről szól.

Texas, 1916.  Amikor a tizenhat éves 
Mary Toliver apja halála után meg-
örökli a család gyapotültetvényét, 
Somersetet, még nem tudja, mekkora 
fájdalmakat kell ezért elviselnie. Nem 
veszi komolyan az átkot, amelyről apja 
az utolsó levelében írt. Megszállottsá-
gában csak arra tud gondolni, hogy 
méltó úrnője legyen Somersetnek, és 
ezért még azt sem bánja, hogy anyja és 
bátyja elhidegül tőle. És ez csak az első 
alkalom, amikor Mary eladja a lelkét a 

birtokért. Amikor visszautasítja a jóképű, dúsgazdag Percy 
Warwick házassági ajánlatát, aki tiszta szívéből szereti, és akit 
ő is viszontszeret, még nem sejti, hogy ezzel a döntésével több 
eljövendő nemzedék életét teszi tönkre.

MArC elSberg: 
blACKoUT – HolnAP Már Túl KÉSő 

Februári fagyok söpörnek végig Európán, 
amikor a kontinens szinte teljes elektromos 
hálózata összeomlik. A következmények 
katasztrofálisak. A sötétbe borult utakon 
egymást követik a karambolok, leáll a fűtés, a 
vízszolgáltatás, a mobilok feltölthetetlenek, 
az internet elérhetetlen. Piero Manzano olasz 
informatikus hackertámadást vél felfedezni a 
háttérben, de gyanúja a hatóságoknál süket 
fülekre talál. Az Europol terrorelhárító szak-
értője végül meghallgatja, ám ekkor olyan e-maileket fedeznek 
fel Manzano laptopján, amelyek őrá terelik a gyanút. Európában 
atomkatasztrófák fenyegetnek, az emberek elegendő élelem, 
víz, üzemanyag és orvosi ellátás nélkül vegetálnak sötét, fűtet-
len lakásaikban. A túlélésért folytatott küzdelem hamarosan oda 
vezet, hogy a rend már csak a katonaság bevetésével tartható 
fenn. A regény sikere olyan kérdéseket vet fel, melyekre az embe-
riségnek mielőbb választ kell találnia. Mert holnap talán már 
késő lesz...

Az együtt éneklés és együtt játszás öröme
Játékos könyvbemutatót tartott Bándy Katalin, a Vita Humana 
polgári társulás elnöke január 13-án a városi művelődési 
központ Tallós-Prohászka István Kiállítótermében abból az 
alkalomból, hogy megjelent Zsipp-zsupp, Hojda-hojda című 
könyvének második része. Az első rész, amely 190 szlovák és 
magyar népéneket és mondókát tartalmaz a játékleírásokkal 
együtt, 2012-ben látott napvilágot. A hozzá tartozó CD 2014-
ben jelent meg. Mivel a könyv és a hanghordozó kedvező 
fogadtatásra talált a kicsik és nagyok körében, a szerző úgy 
döntött, hogy újabb – általa illusztrált – gyűjteménnyel örven-
dezteti meg olvasóit. Bándy Katalinnal beszélgettünk.

Honnan jött az ötlet a 
könyv megírásához? 
– Pár évvel ezelőtt kezdtem 
komolyabban foglalkozni 
a babazenével, és hamaro-
san megszületett az első 
magyar – szlovák gyermek-
vers-, mondóka- és énekgyűj-
temény. Két évvel később 
a könyv CD-változata is 
napvilágot látott. A vissza-
jelzésekből arra a következ-
tetésre jutottam, hogy ez 
a téma hiánycikk a felvidé-
ki magyarság körében, és 
nagy igény van gyermekeket 
foglalkoztató könyvekre. 
Munkámban elsősorban a 
pici gyermekek motiváltak. 
Nyolc éve vezetek babazene-
foglalkozásokat, s közben 
nagyon sok kisgyermekkel, 
anyukával, nagymamával 
ismerkedtem meg. Bátorí-
tó szavaik arra ösztönöz-
tek, hogy egy újabb mon-
dóka- és gyerekdalcsokrot 

állítsak össze abból, amit a 
babazeneképzésen éneke-
lünk és játszunk. 
Megnyerő már a könyvek 
borítója is – az elsőé élénk 
rózsaszín, a másodiké zöld. 
rengeteg gyönyörű szép 
illusztráció, játékleírás 
található bennük…  
– A második kötet szerkesz-
tése követte az első könyv 
fonalát, 230 magyar és szlo-
vák nyelvű mondókát és éne-
ket tartalmaz témák szerinti 
lebontásban. Ebből a könyv 
részét képező CD-n 58 ének 
hangszerkísérettel is megta-
lálható. A legtöbb mondóka 
és vers alatt játékötleteket, 
ajánlásokat is talál az olva-
só, amelyeket bárki tetszés 
szerint variálhat, módosít-
hat. Meggyőződésem, hogy 
az együtt éneklés és játszás 
gondolata elhintett mag 
lesz, amely szárba szökken 
a gyerekekben, szülőkben, 

nagyszülőkben, és olyan 
terebélyes fává nő, melynek 
ágai roskadozni fognak a 
szépség, a jóság, a szeretet, 
az értékek utáni vágy, az 
anyanyelvszeretet és a másik 
nemzet iránti tisztelet gyü-
mölcseitől. 
Kinek, minek köszönhe-
tő, hogy a könyvhöz CD is 
készülhetett? 
– Hálás köszönet jár érte 
sokaknak, hiszen Németh 
Imre furulyán, Mezei Ernő 
cimbalmon és zongorán 
kíséri az énekeket. Köszö-
net illeti Turtyev Eriket, a 
Nomaad együttes tagját, 
Balogh Lászlót, a citera meg-
szólaltatóját, valamint Nagy 
Ivánt, aki dudajátékával tette 

élvezetesebbé a dallamokat. 
A felvétel Szilvássy Tibor 
stúdiómunkáját dicséri. Meg 
kell említenem a kis énekkar 
tagjait is: Dávid Dóra, Dávid 
Hanna, Kollárovsky Bianka 
és Krisztina, Kováč Barba-
ra, valamint két gyermekem, 
Bándy Annamária és György 
nevét, akik igazán szívvel-
lélekkel gyakorolták és éne-
kelték lemezre a dalokat.  (ti)

A zsipp-zsupp, Hojda-hojda 
című könyv megrendelhe-
tő az ozvitahumana@gmail.
com e-mail-címen vagy a 0948 
192 700-as telefonszámon. Az 
eladásból származó összeg a 
Vita Humana polgári társulás 
működését szolgálja.
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A VároSi renDőrSÉg Hírei

èJanuár 2-án 23.45 órakor 
éjszakai csendháborítás tör-
tént az egyik Gazda sori kávé-
zóban. Mivel a szórakozóhely 
22.00 óráig tarthat nyitva, a 
tulajdonost pénzbírsággal 
büntették. 
– hajnali 4.00 órakor az Iskola 
utcán az egyik tömbházban 
túl hangosan szólt a zene. A 
lakás tulajdonosa a járőrök 
felszólítására lehalkította a 
rádiót.  
èJanuár 4-én 9.55 órakor a 
Gazda soron padon üldögélő 
férfira figyeltek fel a járókelők, 
aki arra panaszkodott, hogy 
nagyon fáj a lába, nem tud fel-

állni. A járőrök gyorsmentőt 
hívtak hozzá, amely kórházba 
szállította.
èJanuár 5-én 1.50 órakor a 
Park utcában, a városi könyv-
tár mellett egy pozsonyi férfi 
kihágást követett el azzal, 
hogy közterületen, vagyis a 
törvény által tiltott helyen 
végezte szükségét. Tettéért 
pénzbírsággal felelt.  
èJanuár 7-én 13.35 órakor 
a rendőrök járőrözés közben 
arra figyeltek fel, hogy a Lidl 
parkolójában engedély nélkü-
li árusítás folyik. Az elköve-
tőket a 5/2014. számú városi 
rendelet 14/1 a) paragrafusá-

ban foglaltak megszegéséért 
pénzbírsággal sújtották.   
èJanuár 9-én 23.45 óra-
kor a Kaszárnya utcában, a 
Kaufland bevásárlóközpont 
épülete mögött három sze-
mély egy kamionból árut 
rakott át egy személygépko-
csiba és utánfutóra. A vizsgá-
latot követően megállapítást 
nyert, hogy lopott áruról van 
szó. Az esetet az állami rend-
őrség vizsgálja. 
èJanuár 10-én 20.35 órakor 
betörés történt a buszmegál-
ló épületében. A zálogházba 
behatoló tetteseket a Slovakia 
őrző-védő szolgálat munka-

társai fogták el. Az esetet az 
állami rendőrség vizsgálja.
èJanuár 24-én  22.15 óra-
kor a Temető utcai parkoló-
ban ismeretlen férfi feküdt a 
földön. Az erősen ittas sze-
mélynél nem voltak iratok, 
sérülés sem látszott rajta. Az 
illető személy azt meg tudta 
mondani, hogy hol lakik, így 
a járőrök hazakísérték.
èJanuár 26-án 19.35 óra-
kor az Iskola utcai orvosi 
rendelőintézet mellett isme-
retlen személyek zaklatták 
a járókelőket. A járőrök fel-
szólítására elhagyták a hely-
színt.

Szauna zúzmarában

Aranypoénok Csápaitól

Angyalközelben

A Csallóköz sportéletének 
egyik jellegzetessége, hogy 
akad jó pár olyan sportember, 
aki esetleg focista létére időn-
ként más sportágak területére 
is kirándulgat, s talán még 
ott sem a legügyetlenebb. Az 
viszont meglehetősen ritka, 
sőt kivételes teljesítmény, 
hogy a zöld gyepen és a zöld 
asztalon is villogjon valaki, 

sőt nyerjen is. Ez mondható 
el a 41 éves somorjai Csápai 
Zoltánról. A gyorsaságáról, 
kiváló cselezőkészségéről és 
gólerősségéről híres futballis-
ta, becenevén „Zsubriként” 
emlegetett szőke gólvágó, 
aki labdarúgóként megjár-
ta az élvonalat, a Dubnicát, 
a II. ligás Szencet, Somor-
ján pedig annak idején a III. 

ligába juttatta góljaival a 
csapatot, de Nagymegyeren 
is közönségkedvenc volt, 
jelenleg Dióspatonyban lövi 
rendületlenül a gólokat a 
járási élvonalban. Ám ezút-
tal a bőrlasztit kisebb labdá-
ra, kaucsukra cserélte, és ha 
már arra járt, konkrétan a 
járási pingpongbajnokságon 
Dunaszerdahelyen, akkor 
szerényen szólva leiskolázta 
a mezőnyt. Úgy nyert egyéni-
ben aranyat, hogy csupán két 
játszmát vesztett a 26 klub szí-

neiben induló 54 fős mezőny-
ben, s a fináléban – amely 
somorjai házidöntőt hozott 
– sima 3 : 0-val verte vetélytár-
sát, klubtársát, Viola Tibort. 
Csápainak az egyéni arany 
mellé még egy elsőség jutott, 
hiszen párosban is ő állha-
tott a dobogó legfelső fokára, 
miután a szintén színsomorjai 
házidöntőben Csomor István-
nal az oldalán ugyancsak meg-
győző fölénnyel 3 : 1-re verte a 
Viola Tibor/Nahálka Miroslav 
párost. 

Kettős arcát mutatta női él-
vonalbeli csapatunk az Ext-
raliga idei rajtja során. Azt 
kevesen gondolták ugyanis, 
hogy a nyitrai egyetemisták 
otthonában hosszabbításra 
(68 : 68)  kényszerülnek majd 
Tomáš Kačmarík védencei. 
Igaz, hogy a ráadásban aztán 
kijött a tudásbeli különbség 
Vyňuchalováék javára (79 : 70), 
de a két csapat erőviszonyait te-
kintve ez a döntetlen utáni siker 
inkább számít bosszantónak, 
mint megnyugtató eredmény-
nek. Az elmúlt hónap csúcs-
meccsén ellenben szinte önma-
gukat múlták felül a hölgyek. 
A kassai Good Angels ven-
déglátójaként ugyanis egyál-
talán nem ijedtek meg a szinte 
megközelíthetetlennek tartott 
Angyaloktól. A szoros vereség 
több mint elfogadható, hiszen 
volt a mérkőzésnek olyan sza-

kasza is, amikor akár a szen-
záció is elérhető közelségbe 
került – 12 pontos hátrányban 
két büntetőt is hibázott a csa-
pat, és további hat mezőnybeli 
középtávoli tempódobás is bal-
szerencsésen a gyűrű tövéről 
vágódott ki. Így akár 10 ponton 
belüli vereség is lehetett vol-
na a vége, amelyre, őszintén 
szólva, a nyitrai nyögvenyelős 
remizős siker után kevesen 
számítottak.  A Good Angels 
elleni 23 pontos vereségre (71 
: 94) lehet építeni, hiszen az 
már önmagában is több mint 
bravúr, ha a jelenlegi játékos-
állományokat figyelembe véve 
teljes erőbedobásra kénysze-
rítjük a kassai jóangyalokat. A 
bajnoki tabellán együttesünk 
8 győzelemmel és 6 vereséggel 
Kassa, Pöstyén és a Rózsahegy 
mögött a 4. helyen áll.   

Összeállította: D. Tok Ernő

A szokatlan zimankó ellenére 
sikeres focistáink nagy elszánt-
sággal vetették bele magukat a 
tavaszi idény előtti kemény két 
hónapnyi munkába. A március 
5-i rajtig még jó pár erőgyűjtő 
izzasztással „kedveskedik” 
védenceinek a fiatal finn edző, 
Mika Lönnström. Az „Együtt 
erősebbek vagyunk” klubszlo-
gen jegyében január 9-én a 
brazil Fluminensétől is érkez-
tek újabb erősítések, így ők is 
belekóstolhattak, milyen az, 
amikor a zúzmarás izompróba 
után amúgy finnesen szaunáz-
ni is lehet. Erre minden lehető-
ség adott a csölösztői X-bionic 
sphere sportkomplexumban, 
amely világszintű feltételeket 
biztosít a csapatnak. Az eddi-
gi két edzőmeccsen nyújtott 
teljesítmény biztató, hiszen a 
Bős 5 : 0-ás legyőzése után a 
Mosonmagyaróvár vendége-

ként sem kaptak gólt Horváth 
Csabáék. A nagyszombati tar-
talékok elleni tavaszi nyitányig 
természetesen lesz még jó 
néhány tesztmérkőzés, többek 
között a Győr, az Olomouc 
és több szlovák élvonalbeli 
együttes ellen is. Addig is 
kitartóan „szaunáznak” a 
csallóközi zúzmarában az 
őszi idény után az éllovas 
Szakolcával szemben csupán 
4 pontos hátrányban telelő 
pomléi legények – a jelenle-
gi keret, kapusok: Hajdúch, 
Poser – védők: Horváth, 
Špánik, Ágh, Marics-Bjekics, 
Ozogány, Alan Fialho, 
Pončák – középpályások: 
Čemba, Marlon Freitas, 
Luquinha, Krištan, Králik, 
Mezovský, Záhumenský, Levi 
Rodrigues, Leonel – csatá-
rok: Estevao, Peu, Willian 
Henrique. 

Kosárlabda

asztalitenisz

labdarúgás
Januárban történt
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Bénes László a Gold Ball Samaria csapatában lett igazolt játékos

A szlovákiai foci legnagyobb reménysége

laci, mikor rúgtál először 
labdába? 
– Amióta megtanultam járni, 
azóta a labda az életemhez 
tartozik. Autókkal nem is ját-
szottam. Csak lasztival. Most is 
előttem van egy szivacslabda, 
amivel nagyot tudtam rúgni.
Csak a foci, majd ismét csak 
a foci...
– Igen. Például a filmek egyálta-
lán nem kötöttek le. Minden a 
fociról szólt. Fiatalabb korom-
ban a karácsonyi ünnepek alatt 
is kijártam a pályára. 
Most is voltál focizni? 
– Természetesen, amióta profi 
játékos lettem, megváltozott a 
helyzet. Most nem fociztam, 
nagyon fontos ugyanis a pihe-
nés és a regeneráció.
Térjünk vissza a kezdetekhez. 
Mikor lettél igazolt játékos?
– Hatéves koromban, a 
somorjai Gold Ball Samaria 
játékosa lettem. Somorján 
tanultam meg a foci alapjait. 
Nem játszottunk rendsze-
res bajnokságban, kispályás 
tornákra jártunk. Nagyon jól 
megértettük egymást Pinte 
Pattyival: én passzoltam, ő 
meg rúgta a gólokat. Általá-
ban komppal jöttem át, és apu 
vagy anyu hordtak edzésre. 
Vagy a kisbusszal közlekedtem 
Doborgaz és Somorja között.
ezután jött a DAC. Dunaszer-
dahelyre is sok időt vett el az 
utazás.
– Bősre jártam iskolába. 
Délután kettőkor érkeztem 
Doborgazra. A nagymamám 
mindig várt a községházán. 
Tíz percem volt, hogy átöl-
tözzek és megebédeljek, mert 
indult a busz Dunaszerdahely-
re. Onnan gyalog mentem a 
sikabonyi focipályára. Ha apu 
ráért, akkor megvárt a busz-
nál, és nem kellett gyalogol-
nom. Edzés után értem jött, és 

együtt mentünk haza. Este 6-7 
óra körül értünk Doborgazra. 
Tanultam, majd nyáron még 
kimentem focizni... 
Tizenhárom éves korodban 
ismét klubot váltottál. A győ-
ri rába eTo tagja lettél. A 
bonyolult utazás is befolyá-
solta a döntésedet?
– Igen, az is. De a fontosabb 
az volt, hogy milyen helyre 
kerültem. Szerintem abban az 
idényben Európában a Rába 
ETO az egyik legjobban műkö-
dő akadémia volt. Olyan, ami-
lyenről álmodtam. Minden egy 
helyen volt: az iskola, a kollégi-
um, a focipályák. Minden felté-
tel adott volt, hogy tanuljunk, 
és mellette a fociban is fejlőd-
jek. Kötelező volt tanulni, de 
utána a szabad időnkben még 
mehettünk focizni. Természe-
tesen a kezdet nagyon nehéz 
volt. Tizenhárom éves korom-
ban elkerültem otthonról, és 
a családommal csak a hétvége-
ken találkoztam.    
Három év múlva jött a zsolna 
ajánlata. Mit éreztél, amikor 
megtudtad, hogy a legjobb, 
legprofibban működő szlová-
kiai klub érdeklődik irántad?
– Később tudtam meg, hogy 
a Zsolna edzője, Adrián Guľa 
megnézte egyik mérkőzése-
met, és egy negyedóra után 
kijelentette, hogy szüksége 
van rám. Ez óriási dolog volt! 
Egy tizenhat éves focista miatt 
utazott több száz kilométert. 
Nemcsak a csapatba akart 
bevenni, hanem fejleszteni, 
beépíteni is akart. Így utólag 
csak annyit tudok mondani, 
hogy a Zsolna fantasztikus 
választás volt. Minden tökéle-
tes volt, egy negatív dolgot sem 
tudok mondani.
Mikor tudtad meg, hogy 
a német bundesliga egyik 
legpatinásabb csapa-

ta, a borussia 
Mönchengladbach 
érdeklődik irántad?
– Tavaly tavasszal 
sérüléssel bajlódtam. 
Ekkor jutott el hoz-
zám a hír, hogy érdek-
lődik a Gladbach. 
A menedzserem, 
Csontó Károly nem 
mondott semmit. Sze-
rinte ilyen dolgokról 
csak a bajnokság után 
kell beszélni.
idegesítő, hetek 
lehettek. A csapat-
társaid állandóan ezt 
emlegették, te meg 
nem tudtál semmit.
– Nem akartam a németek 
érdeklődésére gondolni, még-
is csak ezzel foglalkoztam. Ott 
voltam minden edzésen, de 
csak a konditerembe járhat-
tam, mert fájt a lábam, nem 
tudtam labdába rúgni. Ekkor 
a volt edzőmhöz, Adrián 
Guľához is fordultam, aki nem-
csak a mesterem, annál sokkal 
több volt. Egyszerűen fantasz-
tikus ember. Jót dumáltam 
vele, az sokat segített.
Májusban vége lett a bajnok-
ságnak, és...
– Leültünk hármasban: apu, 
Csontó Karesz meg én. 
Beszéltem Guľa edzővel, Jozef 
Antošík klubtulajdonossal. 
És döntöttünk. Elutaztunk 
Mönchegladbachba. Megnéz-
tük a klublétesítményeket, 
sokat beszéltünk a vezetőkkel. 
Ők ismertették a klub filozófiá-
ját, meg hogy hol képzelnék el 
a helyemet a csapatban. Meg-
egyeztem velük, kezet rázott a 
két klub is. Ötéves szerződést 
kötöttem a Borussiával.
Milyen világba csöppentél 
Mönchengaldbachban? 
– Ami a klub célkitűzéseit, az 
edzésprogramot, a profizmust 
illeti, nincs nagy különbség a 
Zsolna és a Borussia között. De 
azért az egy egészen más világ! 
Profibb. Például Zsolnán rend-
szeresen mérték a testsúlyun-
kat, és szednünk kellett az elő-
írt vitaminokat. Itt mindenki 
azt csinál, amit akar, azt eszik, 

amire gusztusa van. A legfon-
tosabb a teljesítmény. Szinte 
hihetetlen, hogy pár hónapja 
még az Eurosporton néztem 
a Gladbach Bundesliga mecs-
cseit, ma pedig együtt vagyok 
velük az öltözőben. Nagyon jó 
a fiataloknak, hogy ilyen jó 
focistákkal edzhetnek.
nem kezdődött jól német-
országi pályafutásod. 
– Az edzések jól mentek, 
de megsérültem. Az utolsó 
felkészülési meccsen ugyan 
pályára léptem a Lazio ellen, 
de nem kerültem be a 18-as 
keretbe. Az A csapattal edzet-
tem, de a fakócsapatban ját-
szottam. Az őszi idény végén 
ez megváltozott. Kerettag vol-
tam a Manchester City elleni 
Bajnokok ligája- meccsen és 
az utolsó két Bundesliga-talál-
kozón is. 
Kivel cseréltél mezt a milli-
árdos City csapatából?
– Senkivel sem. Meghagytam 
a mezemet emléknek. Így van 
ez a trikókkal az előző klubja-
imból is. A gyűjteményemben 
van a Rába ETO meze, mely-
ben az első magyar bajnokit 
játszottam, és a zsolnai trikó is 
az első szlovák találkozómról.
új év, új kihívások....
– Dietmar Hecking szemé-
lyében új az edző is. Mindent 
megteszek, hogy állandó keret-
tag legyek és bemutatkozzak a 
Bundesligában.

Duducz Tibor

A doborgazi Bénes László (19) Somorjáról indult. Nálunk 
tanulta meg a foci alapjait, majd a DAC, a Rába ETO és 
a Zsolna után nyártól a német Bundesliga csapatának, a 
Mönchengladbachnak tagja lett. A szlovák foci történetében 
Lacus az első labdarúgó, akiért jövendő klubja ilyen nagy 
összeget fizetett (7 millió eurót). Labdarúgásunk legnagyobb 
reménysége rengeteg érdekességet árult el magáról…



2017.  február12

Somorja és Vidéke – Somorja város önkormányzatának havilapja. Kiadja a város önkormányzata. A kiadásért felel: Bárdos Gábor polgármester (tel.: 59 00 418). 
Szerkesztő: Tóth Ilona. Lapmenedzser és tördelőszerkesztés: a-design studio kft. Nyelvi szerkesztő: K. Cséfalvay Eszter. A kiadó és a szerkesztőség címe: Városi Hivatal,  
931 01 Somorja, Fő utca 37.  IČO: 305 723  Telefon: 562 81 61. Fax: 5900 400.  E-mail: redakcia@samorin.sk, noviny@samorin.sk. Nyomda: Valeur Kft., Dunaszerdahely. 

Terjeszti: D. A. CZVEDLER Kft., Somorja. A kiadó és a szerkesztőség álláspontja nem minden esetben azonos az újságban közöltekkel.
Nyilvántartási szám: EV 3096/09 ISSN 1338-9068

2016. december 9-én Šemetka Peter, december 19-én Sza-
bó noel, december 30-án Dávid Dénes, 2017. január 1-jén 
németh Matej, január 2-án nagyová natália és Fröhlich 
roland, január 4-én Mindošová Viktória, január 5-én 
Horváthová Adriána, január 10-én Danišová Kitti és 
Horváthová Tereza, január 12-én Stermenszky Vilmos, 
január 17-én Fehér oliver, január 21-én Štellárová emma 
látta meg a napvilágot. Sok sikert, újszülöttek!

SZÜLETETT

2016. december 19-én Duducz Mária 68 éves korában, 
2017. január 1-jén Cechmeister lajos 86 éves korában, 
január 3-án lipkovič Ján 63 éves korában, január 4-én 
Ferenczi Éva 61 éves korában, január 6-án Turinič Teré-
zia 69 éves korában, január 12-én Kirchner József 80 éves 
korában, január 15-én orosz erzsébet 87 éves korában, 
január 17-én Malčák Jolán 81 éves korában távozott az 
élők sorából. Béke poraikra!

ELHUNYT

KÖSZÖNTŐ

Jó egészséget, sok erőt, boldogságot kívánunk azon pol-
gártársainknak, akik februárban töltik be 70., 75., 80., 
85. és ennél többedik életévüket: Purger Jenő mérnök, 
Karasz emília, nagy József, bábi edit, bugár erzsé-
bet, Sloboda Jozef, Dr. Sokol imrich, Čiháková Marta, 
Sejlinger Valéria, Pirog rozália, Mezei Anna, Strasser 
Ferenc, Mišíková Helena, Fekete Johanna, Kvačková 
Anna, Kovács ilona, Tomlein edit, Tóth izabella, bilka 
ágoston, Jakab Ferenc, Jáger Károly. 

MEGEMLÉKEZÉS

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Fájó szívvel és szeretettel emlékezünk 
halálának 5. évfordulóján

HorVáTH láSzlórA (Somorja).
Köszönet azoknak, akik velünk együtt emlékeznek rá.

A gyászoló család

Fájó szívvel mondunk köszönetet minden 
kedves rokonnak, barátnak, ismerősnek 
és mindazoknak, akik 2017. január 
19-én elkísérték utolsó útjára a somorjai 
temetőbe 
id. zACHAroV iSTVánT, 
akinek szíve élete 72. évében szűnt meg 
dobogni. Köszönjük a koszorúkat, 

virágokat és a vigasztaló szavakat.
Felesége, fia és lánya, menye, unokái és testvére családjával

Fájó szívvel mondunk köszönetet minden 
kedves rokonnak, ismerősnek, szomszédnak 
és mindazoknak, akik 2017. január 10-én 
elkísérték utolsó útjára a somorjai temetőbe
liPKoViČ JánoST,
a szeretett férjet, édesapát és nagypapát, 
akinek szíve életének 63. évében szűnt 
meg dobogni.Köszönjük a koszorúkat, a 

virágokat és a vigasztaló szavakat.
A gyászoló család

•  Február 15. Bábelőadás a Marioneta Bábszínház elő-
adásában –  9.30 és 10.30 

•  Február 17. Fíha tralala –  gyermekelőadás – 17.00
•  Február 19.  A Halász Szövetség somorjai alapszerveze-

tének évzáró taggyűlése –  9.00
•  Február 25.  Vitéz László és az elátkozott malom – báb-

előadás – 10.00 
•  Február 26. Smejko a Tanculienka: Hol volt, hol nem 

volt – zenés gyermekelőadás – 16.00
•  Március 5. Az Alma zenekar koncertje – 16.00
•  Március 8. László Miklós: A kelléktár – vígjáték a Jókai 

Színjátszó Társulat előadásában – 19.00
•  Március 10. Sportbál – 19.00
•  Március 12. A Csemadok somorjai alapszervezetének 

évzáró taggyűlése – 15.00
•  Március 15. Görgey-dráma – a Teátrum Színházi Polgá-

ri Társulás előadása – 18.48

Az aktuális programokról a http://mskssamorin.sk/ 
honlapon is tájékozódhat.
Jegypénztár: nyitva munkanapokon 16.00 órától 19.00 órá-
ig, tel.: 0650 409 566.   

VÁROSI MűVELŐDÉSI KÖZPONT

A Jednota FSZ Magán-Hotelakadémiája  
és Szakközépiskolája,

Somorja, Szőlőskert utca 48., 
szeretettel meghívja Önt a

2017. február 18-án (szombaton) 
1900 órai kezdettel megrendezésre kerülő

V a l e n t i n -  b á l r a
a Csallóköz étterembe.

Az ünnepi menüt és a felszolgálást diákjaink
biztosítják a gyakorlati záróvizsga keretében.

Tel.: 0908 770 744
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PROGRAMOK 
A MOZIBAN

FEBRUÁR 24., 18:00

MÁRCIUS  4., 17:00

TÁNCHÁZ

“KOROK, VILÁGOK,     

          
      HANGULATOK“  

házigazda a Duna Folk Band

Bíró Szabolcs és Benyák Zoltán

      közös irodalmi estje.

           
          m

oderátor: Póda Erzsébet, 

           
           

           
           

a Csallóköz hetilap főszerkesztője

MOZI.club
SOMORJA, 

POZSONYI úT 86/27
                    /mozi.club                    /mozi.club

A programváltozás jogát fenntartjuk! 

ELEKTRIFIKÁCIA 
VÁŠHO DOMOVA

Otthonának
megbízható

villanyosítását
bízza ránk!

ŠAMORÍN, 
SENECKÁ 22/A

w w w . g m e l e k t r o . s k

GM  
ELEKTRO s.r.o.




